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Dodik: Federalna laÅ¾ je da An&#273;elinin film ne&#263;e igrati u Srpskoj? 
08/02/2012 13:45 by Administrator

U  svom komentaru na prikazivanje filma AnÄ‘eline DÅ¾oli ,,U zemlji krvi i   medaâ€• u Republici Srpskoj, Predsjednik
Republike Srpske i Predsjednik   Saveza nezavisnih socijaldemokrata, Milorad Dodik je joÅ¡ 13. decembra za   Tanjug
izjavio ,,da nema niÅ¡ta protiv toga da se taj film prikazuje u   RS i da kritika da svoje miÅ¡ljenje.

 
 Autor: Dragan BursaÄ‡
 
 On  je istakao da Ä‡e se poslije prikazivanja filma vidjeti da li je "film  grubi falsifikat i ima li svoje opravdanje".
Predsjednik Republike  Srpske Milorad Dodik je naglasio da se iz Federacije BiH pokuÅ¡avaju  plasirati laÅ¾i da je film
zabranjen za prikazivanje u RS i to po  "Gebelsovom sistemu da se prvo plasira laÅ¾, koja tri puta ponovljena  postaje
istina".  Film u ,,Zemlji krvi i medaâ€• AnÄ‘eline DÅ¾oli, joÅ¡ prije samog  snimanja, izazvao je kontroverze u BiH
javnosti. Mediji su mu lijepili  etikete, prvo da je antiboÅ¡njaÄ•ki, onda da Å¡iri tezu o ,,genocidnoj  Srpskojâ€œ, a zatim
se pojavila informacija da se u filmu navodi brojka od  300 000 ubijenih BoÅ¡njaka i 98 000 silovanih BoÅ¡njakinja.
Rediteljka  filma demantovala je ove insinuacije, ali to nimalo nije pomoglo da se  smiri situacija. Uzavrelo je na svim
poljima, od kritiÄ•ara i filmskih  radnika, do dokonih forumaÅ¡a, svi komentariÅ¡u film. Samo jedno je svima  zajedniÄ•ko
- isti niko nije gledao. LogiÄ•no se nameÄ‡e zakljuÄ•ak kako bi  trebalo prvo pogledati film, pa davati bilo kakve sudove i
kometare o  istom. MeÄ‘utim, film se neÄ‡e moÄ‡i pogledati u bioskopima u Republici  Srpskoj, iako je sam Predsjednik
Milorad Dodik tvrdio drugaÄ•ije.
 
 U  svom komentaru na prikazivanje filma AnÄ‘eline DÅ¾oli ,,U zemlji krvi i  medaâ€• u Republici Srpskoj, Predsjednik
Republike Srpske i Predsjednik  Saveza nezavisnih socijaldemokrata, Milorad Dodik je joÅ¡ 13. decembra za  Tanjug
izjavio ,,da nema niÅ¡ta protiv toga da se taj film prikazuje u  RS i da kritika da svoje miÅ¡ljenje.â€•
 On je istakao da Ä‡e se poslije prikazivanja filma vidjeti da li je "film grubi falsifikat i ima li svoje opravdanje".
 
 Predsjednik  Republike Srpske Milorad Dodik tada je naglasio da se iz Federacije BiH  pokuÅ¡avaju plasirati laÅ¾i da je
film zabranjen za prikazivanje u RS i  to po "Gebelsovom sistemu da se prvo plasira laÅ¾, koja tri puta  ponovljena
postaje istina".
 
 Da li je u pitanju Tanjug, Gebels,  federalni mediji, istine i laÅ¾i, tek, kao i mnogo puta do sada, Milorada  Dodika
demantovala je realnost. Naime, film ,,U zemlji krvi i medaâ€œ  neÄ‡e biti prikazan u bioskopima u Republici Srpskoj od
16. februara,  kako je planirano. Osnovni razlog je, kako navodi distributer,  nezainteresovanost publike za ovo
ostvarenje, pa bi po njegovim rijeÄ•ima  ,,slaba posjetaâ€œ uticala na poslovanje bioskopa.
 
 A, distributer  filma za Republiku Srpsku i direktor Multipleksa â€œPalasâ€• u Banjaluci,Â   Vladimir Ljevar, kaÅ¾e da
Ä‡e u svom bioskopu puÅ¡tati filmove koje ljudi  hoÄ‡e da gledaju, navodeÄ‡i da sa ovim ostvarenjem to nije
sluÄ•aj:â€œTaj  film definitivno neÄ‡e biti prikazan u Banjaluci i to je moja odluka. Ja  odreÄ‘ujem Å¡ta Ä‡e igrati u
â€œPalasuâ€•, a Å¡ta ne â€ž - kaÅ¾e Ljevar za â€žBlicâ€œ.
 
 Odluka  distributera je, naravno, sasvim validna i legitimna, jer posjeduje i  autorska prava na distribuciju filma i
bioskopski prostor za  prikazivanje istog. Jedina zamjerka u ovoj izjavi je konstatacija o  ,,nezainteresovanosti
publikeâ€œ. Valjda bi trebalo prvo pustiti film u  distribuciju, pa se onda uvjeriti da li je publika zainteresovana ili ne  za
gledanje istog.
 
 Za miÅ¡ljenje u vezi sa cijelom situacijom pitali smo relevantne filmske i kulturne radnike iz Banjaluke.
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 Reditelj  i profesor na banjaluÄ•koj akademiji umjetnosti Goran DujakoviÄ‡, ovim  povodom, za naÅ¡ portal je izjavio:
,,Kao reditelj nisam nikako pobornik  da se zabranjuje ili cenzuriÅ¡e bilo Å¡ta. Pretpostavljam da je  distributer procijenio
da film neÄ‡e privuÄ‡i publiku. O kvalitetu filma  ja ne bih mogao niÅ¡ta reÄ‡i dok ga ne pogledam. Ja Ä‡u ga svakako 
pogledati, Ä•im mi se ukaÅ¾e prilika, tako da Ä‡u tek onda moÄ‡i iznijeti  neko svoje miÅ¡ljenje. InaÄ•e, sliÄ•an je
sluÄ•aj bio i sa filmom  ,,Grbavicaâ€œ. On nije prikazan u bioskopima, ali se prodavao na  DVD-ijevima po banjaluÄ•kim
kioscima i mogao ga je pogledati ko je htio.  Zabranama se niÅ¡ta ne postiÅ¾e. Onaj ko bude Å¾elio pogledati film, on
Ä‡e  ga pogledati, a onaj koji ne, on neÄ‡e i to je to.â€œ 
 
 Distributer  filma, za ,,Blicâ€œ, dalje navodi: â€žKo hoÄ‡e da gleda smeÄ‡e od tog filma  ovdje? Smatram da ne
postoji dovoljno interesovanje za to. NaÅ¡ bioskop  prikazuje samo one filmove koje Ä‡e ljudi gledati. Mi nismo na
budÅ¾etu,  ako ne prodamo dovoljno ulaznica, onda nemamo od Ä•ega platiti radnicima  plate. Ko Ä‡e onda da snosi te
troÅ¡kove? Film nije zabranjen, veÄ‡ niko  nije zainteresovan. Nema zarade od toga.â€•
 
 Svoje viÄ‘enje situacije  oko neprikazivanja filma prenio nam je glumac i prvi Ä•ovjek pozoriÅ¡ta  ,,Jazavacâ€•, Mario
LukajiÄ‡: ,, Nema uopÅ¡te razloga braniti ili ne  prikazivati bilo koji film, pogotovo ne zbog tematike kojom se on bavi. 
Prvo, niko nije imao ni priliku da ga vidi. Mislim da bi sigurno puno  ljudi htjelo da vidi taj film, baÅ¡ zbog cijele priÄ•e,
koja je pratila  snimanje ovog filma. Film spada u umjetnost i svaki umjetnik, pa i  AnÄ‘elina DÅ¾oli, ima pravo da iznese
svoj stav. E, sad, da li Ä‡e film  biti prihvaÄ‡en kod publike, to je sada veÄ‡ druga stvar.â€•
 
 Novinar  kulturne redakcije RTRS-a Ernest Zavila, ovim povodom je rekao za BUKU:  ,,Dakle, ja ne znam na osnovu
kojih podataka je gospodin Ljevar  zakljuÄ•io da ne postoji interesovanje za prikazivanje togÂ  filma i  uopÅ¡te neki
ekonomski pokazatelji da taj film ne uÄ‘e u distribuciju u  Republici Srpskoj. U svakom sluÄ•aj, obzirom na svu tu
,,bukuâ€• koja se  digla oko filma, uglavnom iz izvora koji nisu pogledali film ne Ä•ini mi  se baÅ¡ da ne postoji
interesovanje za film. Vrlo moguÄ‡e da veÄ‡ina ljudi u  RS neÄ‡e taj film doÅ¾ivjeti kao neÅ¡to prijatno ili neÅ¡to u
filmskom  smislu kvalitetno, ali u svakom sluÄ•aju, mi se Ä•ini da ljudi Å¾ele taj  film da pogledaju, baÅ¡ zbog sve te
medijske pompe koja ga je pratila.  Ono Å¡to je potencijalno opasno je da jedan Ä•ovjek ili uski krug ljudi  odluÄ•uje da li
Ä‡e film biti distibuiran i gledan u bioskopima. Moje  miÅ¡ljenje je da bi film ,,U zemlji krvi i medaâ€• upravo zbog
kontroverzi  oko istog trebalo prikazati, kako bi ljudi nakon gledanjaÂ  filma mogli  dati svoj sud o svemu tome.â€•
 
 DoduÅ¡e, kako saznajemo, postoji  moguÄ‡nost da se film ipak, moÅ¾da, prikaÅ¾e u RS. Naime, Ivona LuÅ¡iÄ‡ iz 
kuÄ‡e "Blitz Film & Video", navodi da ,,ukoliko postoji prostor koji  ima uvjete, te je registriran za tu djelatnost, a Å¾eli
prikazati film,  mi smo, svakako, zainteresiraniâ€•. 
 
 InaÄ•e, film se neÄ‡e prikazati  ni u Zvorniku, a Å¡to se tiÄ•e Bijeljine, situacija je, uslovno govoreÄ‡i,  neÅ¡to bolja.
Naime, Lazar AvakumoviÄ‡, direktor Kulturnog centra  â€œSemberijaâ€• iz Bijeljine, kaÅ¾e da se Ä•eka beogradska
premijera, pa Ä‡e se  znati da li Ä‡e film biti distribuiran i prikazan. "Ovdje se filmovi  uglavnom prikazuju poslije
beogradskih premijera, pa Ä‡emo viÅ¡e  informacija imati nakon Å¡to ostvarenje AndÅ¾eline Å½oli bude prikazano u 
Beogradu", navodi za Blic AvakumoviÄ‡.
 
 Za Buku je o neprikazivanju  filma AnÄ‘eline DÅ¾oli svoje miÅ¡ljenje dao i direktor Narodnog pozoriÅ¡ta  Republike
Srpske Nenad NovakoviÄ‡: ,,U principu nisam ni za kakve  cenzure, ni za kakve zabrane, s tim Å¡to privatno
preduzeÄ‡e koje  distribuira i prikazuje film ima pravo na svoju poslovnu i ureÄ‘ivaÄ•ku  politiku, Å¡to ja mogu liÄ•no da
poÅ¡tujem ili ne. U svakom sluÄ•aju, nisam  za krutu cenzuru, da li se radilo o AnÄ‘elini DÅ¾oli ili bilo kome  drugome.
Jer, kako Ä‡emo znati kakav je film kad ga niko nije uspio  vidjeti! Protivim se svakom mijeÅ¡anju politike u umjetnost,
pa tako i u  filmsku, a protivim se i uplitanju svakih poboÄ•nih faktora kada je u  pitanju distribucija filma.â€•
 
 Ostaje nam da zakljuÄ•imo da iako je  situacija sa zabranom emitovanja filma AnÄ‘eline DÅ¾oli joÅ¡ ranije od 
Predsjednika Republike Srpske i Predsjednika Saveza nezavisnih  socijaldemokrata, Milorad Dodika najavljena kao
laÅ¾ iz Federacije, ona  je ovih dana postala istina iz Republike Srpske Â Izvor vijesti: 6yka.com 
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